
 

3. oktober 2022  

I henold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Vil man udvikle Royal Greenlands indhandlingsanlæg i 

Niaqornaarsuk?  

2. Er der planer om at køre en helårsproduktion af alle fiskearter? 

3. Vil man udvide kapaciteterne, frysere m.v.? 

(Medlem af Inatsisartut Kristian Jeremiassen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

I området omkring Niaqornaarsuk er der mange fisk, som stort set kan fiskes 

året rundt, men der er ingen helårs produktion hos fabrikken, idet fiskerne 

ønsker at drive mere fiskeri, hvis de kunne indhandle deres fangster.  

Derfor vil det for landets økonomi være en god ide, hvis fiskerne i 

Niaqornaarsuk kunne fiske året rundt og kan indhandle torsk, hellefisk, uvak, 

havkat, lodder og rødfisk, men deres problem er, at de ikke kan indhandle 

disse ressourcer året rundt. 

Hvis indhandlingen kunne ske i Niaqornaarsuk vil det gavne beskæftigelsen om 

vinteren og det skal bemærkes at der ingen forsyningsproblemer er med vand i 

Niaqornaaruk. 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 

 


